
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 141 af 30. november 2023 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Niels Flemming Hansen (KF). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Magnus Rønning-Andersson 
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J.nr. 2023 - 9022 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad mener ministeren kan forklare, at Toldstyrelsen har oplevet en stigning på næsten 

500.000 ulovlige piller fra sidste år til året før, jf. artiklen ”Lige så nemt som at bestille 

pizza”: Det vrimler med illegale opioider på nettet”, www.dr.dk? 

 

Svar 

Jeg henholder mig til følgende, som jeg har fået oplyst af Toldstyrelsen: 

 

”Siden den 8. april 2022 har stoffet Tramadol været omfattet af Indenrigs- og Sundheds-

ministeriets bekendtgørelse nr. 2446 af 12. december 2021 om euforiserende stoffer. Si-

den denne dato har Tramadol indgået i Toldstyrelsens opgørelse over nye psykoaktive 

stoffer, og Toldstyrelsen har ved fund af Tramadol foretaget tilbageholdelse heraf og 

overdraget det tilbageholdte indhold til politiet. 

 

Det er Toldstyrelsens vurdering, at en væsentlig forklarende årsag til stigningen i antallet 

af tilbageholdte nye psykoaktive stoffer er, at Tramadol nu er omfattet af Indenrigs- og 

Sundhedsministeriets bekendtgørelse. Dette har bidraget til den omtalte stigning, der ek-

sempelvis ses ved, at Toldstyrelsen i 2022 havde en række større beslag på Tramadol. 

Toldstyrelsen har dog ikke registreringer, der muliggør en præcis opgørelse over, hvor 

stor en andel af stigningen der kan tilskrives ulovlig indførsel af opioider.” 
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